
MEZATTA satış 
yapanların ‘Para-
yı verene çiçeği 
satarız’ dediği-
ni belirten Oda 
Başkanı Kazım 
Kış, “Cebine 
500 TL koyup 
giden bile çiçek alıp 
bunları Kordon’da satıyor. 
Biz bunun yerine vergi 
levhasını gösterip gerçek-
ten de bu işi yapan esnafa 
çiçek satışı yapılmasını 
istiyoruz. Bunun önüne 
geçemiyoruz. Zaten burada 

satış yapanların da 
neredeyse hepsi ak-

raba. Birini tespit 
etsek başkasına 
parayı verip yine 
çiçeğini öyle ya 

da böyle alıyor. 
Bunun önüne biz 

geçemiyoruz, yetkili-
lerin konuyla ilgilenmeleri-
ni istiyoruz” diye konuştu. 
Kış ayrıca, seyyar şekilde 
hizmet veren 37 standın da 
tek tip hale getirilmesi  
için büyükşehirden   
destek istedi.

Savcılık itirazıyla
yeniden tutuklandı

Merkez, faizi
değiştirmedi
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Yeni Bakış Gazetesi

0533 445 03 13

İZMİR Büyükşehir Belediye 
Başkanı Dr. Cemil Tugay, 
19 Eylül Gaziler Günü 
nedeniyle düzenlenen 
yürüyüş ve resmi törene 
katıldı. Kutlama progra-
mında Kıbrıs gazisi olan 
babası Cemal Tugay’ın 
madalyalarıyla yer alan 
Başkan Dr. Cemil Tugay, 
kortejde gazilere eşlik etti. 

Tugay, “Gaziler Atatürk’ün 
deyimiyle yaşayan anıt-
lardır. Onlara her zaman 
sahip çıkmamız gerekiyor. 
Babam dâhil yaşamını 
kaybetmiş olan gazile-
rimize Allah’tan rahmet 
diliyorum. Önümüzdeki 
günlerde gazilerimiz için 
daha çok çaba içinde 
olacağız” dedi. 6
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CHP Genel Başkanı Özgür Özel, CHP’li 
belediyelerin açtığı kent lokantalarının 
tamamında askıda yemek uygulaması 
başlatacaklarını söyleyerek, “Türkiye’nin 
her yerinden bir mesajla askıda yemek 
bırakılabilecek” dedi. Özel’in açıklama-
larının ardından Buca Belediyesi  ‘askıda 
yemek’ uygulamasını hayata geçirdi. İlk 
bağışı 100 adet yemek ile Buca Belediye 
Başkanı Görkem Duman yaparken, 
vatandaşların da  0 232 260 60 60 
numaralı telefon üzerinden Belediye-
nin iştiraki Üzüm Kent İmar Şirketi’ni 
arayarak, IBAN adresine para transferi 
ile bağış yapabilecekleri açıklandı.

Kamikaze dron
göreve hazır

İLK ‘ASKIDAİLK ‘ASKIDA
YEMEK’YEMEK’

BUCA’DABUCA’DA

Sorunların 
çözümü

4

Funda Altınok

Pera Palas: Bir 
zaman yolculuğu

2

Dilek Çakır

www.yenibakis.com.tr

20 EYLÜL 2024 CUMA

45.yıl45.yıl

Güvenilir ve tarafsız haberin adresi Fiyatı 4 TL

TUGAY: GAZILERIMIZTUGAY: GAZILERIMIZ
YAŞAYAN ANITLARDIRYAŞAYAN ANITLARDIR

İZSU Genel Müdürlüğü, 
yoğun taşıt trafiğine 
maruz kalan Karşıyaka 
Girne Caddesi başta 
olmak üzere Bornova 
ve Otogar çevresindeki 
yağmur suyu mazgal-
larını 56 milyon liraya 
yenileyecek. 

Mazgallara
56 milyonluk

yatırım

4
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KARABURUN’da deniz kızı kostümüyle verilen dalış 
eğitimi, kadınlar ve kız çocuklarından talep görüyor. “De-
niz kızı olma” hayalini gerçekleştirmek için eğitim alan-
lar, parlak renkli kostüm ve rengarenk paletlerle balıkların 
arasında yüzüp su altının güzelliklerini keşfediyor.

KÜLTÜR ve Turizm Bakanlığı 
Güzel Sanatlar Genel Müdürlü-
ğünce düzenlenen Gece Müzeciliği 
Konser Serisi’nin ilki, 22 Eylül’de 
sanatseverlerle buluşacak. Barok 

dönemin sevilen bestecilerinden 
Antonio Vivaldi’nin “Mevsimler” 
başlıklı keman konçertosu, saat 
21.00’da Efes Antik Kenti’nde 
beğeniye sunulacak. 2

Cemil Cemil 
TugayTugay

‘DENIZ KIZI’ KURSU ILE‘DENIZ KIZI’ KURSU ILE
MAVI DERINLIKLERDEMAVI DERINLIKLERDE

Gece Müzeciliği Gece Müzeciliği 
konserleri başlıyorkonserleri başlıyor

‘Levhası olmayan‘Levhası olmayan
cicek de almasın’cicek de almasın’

7

İzmir Çiçekçiler Esnaf Odası Başkanı Kazım Kış, oda kaydı olmayan ve vergi levhasını İzmir Çiçekçiler Esnaf Odası Başkanı Kazım Kış, oda kaydı olmayan ve vergi levhasını 
göstermeyenlere mezattan çiçek satılmamasını istediklerini ama başarılı olamadıklarını söyledigöstermeyenlere mezattan çiçek satılmamasını istediklerini ama başarılı olamadıklarını söyledi

8

TFF 2. Lig ekiplerinden 
Altınordu’nun yeni transferle-
rinden Yusuf Şahin Örnek ve 
Bahattin Karahan, hafta sonu 
deplasmanda Kırklarelispor’u 
mağlup edip çıkışlarını sür-
dürmek istediklerini söyledi.

ALTINORDU ÇIKIŞINI
SÜRDÜRMEK ISTIYOR

GÖZTEPE Sportif 
Direktörü Ivan Man-

ce yaptığı değer-
lendirmede “2 yılda 
hep birlikte bir şey-

ler inşa etmeyi ve 
ilk hedefimiz olan 

Süper Lig’e çıkmayı 
başardık. Gözte-
pe’yi ait olduğu, 

hak ettiği yere geti-
riyoruz ve gelecek-
te daha büyük işler 
başarabileceğimize 

inanıyoruz” dedi.

‘ÇUKUR’UN 
‘ÇUKUR’UN 

DEVRİDEVRİ
KENT SUÇU 
KENT SUÇU 

OLUR’OLUR’

Huzur
7

Atilla Çakır

KÖRFEZ’I KÖRFEZ’I 
‘PATLICAN’ ‘PATLICAN’ 
TEMIZLERTEMIZLER

Körfez’deki kirlilikle ilgili 35 kişilik bilim kurulu Acil Eylem Planı için çalışırken Ege Üniversitesi (EÜ) Su Ürünleri Körfez’deki kirlilikle ilgili 35 kişilik bilim kurulu Acil Eylem Planı için çalışırken Ege Üniversitesi (EÜ) Su Ürünleri 
Fakültesi’nden Doç. Dr. Mustafa Tolga Tolon çözüm olarak plankton, bakteri ve mikropları yiyen ‘deniz patlıcanı’nı önerdi Fakültesi’nden Doç. Dr. Mustafa Tolga Tolon çözüm olarak plankton, bakteri ve mikropları yiyen ‘deniz patlıcanı’nı önerdi 

DENİZ patlıcanının kirlilik yaşanan 
bölgelere bırakılabileceğini söyleyen 
Ege Üniversitesi (EÜ) Su Ürünleri Fa-
kültesi Yetiştiricilik Bölümü Öğretim 
Üyesi Doç. Dr. Mustafa Tolga Tolon, 
“Deniz patlıcanları deniz tabanındaki 
plankton, bakteri ve mikropları tüke-
terek aşırı üremesini önler. Böylece 
deniz tabandaki oksijenin azalmasını 

veya tükenmesi ortadan kaldırır. 
Deniz patlıcanı kirliliğe neden olan 
etmenleri azaltma konusunda en et-
kili canlıdır. Körfez’de deniz patlıcanı 
sayısının artırılması, körfezin temiz-
lenmesine önemli katkı sağlar” dedi. 
Tolon, her bir deniz patlıcanının yılda 
yaklaşık 3,5 kilo materyali tükettiğini 
sözlerine ekledi.

3

Mustafa Mustafa 
Tolga Tolga 
TolonTolon

Kazım Kazım 
KışKış

“Hak ettiğimiz“Hak ettiğimiz
yere geliyoruz”yere geliyoruz”

2’de

ÖZEL

Murat Ervin
HABER
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Ömür Ömür 
Şanlı Şanlı 

Kültür-Sanat-Magazin

AYDIN Gençlik ve Spor İl Müdürlüğüne 
bağlı Aydın Gençlik Merkezi tarafından, kuşak-
tan kuşağa öğrenme etkinliği düzenlendi.

Efeler ilçesindeki özel bir huzurevinde, 
yetişkinlerin çocuklar ile vakit geçirerek bilgi 
ve tecrübelerini paylaşmaları, torun özlemlerini 
gidermeleri, çocuklara büyüklere saygı, sevgi 
gibi değerlerin aktarılmasının sağlanması, 
hedef kitlenin iyi olma hallerinin artırılması 
amacıyla düzenlenen programda, gençler ve 
Hacı Celal Oto İlkokulu öğrencileri huzurevi 
sakinleriyle bir araya geldi.

Müzik dinletisi sunulan programda gençler 
ve çocuklar huzurevi sakinleriyle birebir sohbet 
etti, birlikte aktiviteler yaptı. Huzurevi müdü-
rü Gülsüm Akgül, kuşaktan kuşağa öğrenme 
etkinliğine katılmaktan duydukları mutluluğu 
dile getirerek, “Çocuklarımız, gençlerimiz 
ve yaşlılarımız karşılıklı kaynaşmalı etkinlik 
gerçekleştirdi.” dedi.

Gönüllü gençlerden Merve Nur Gümüş de 
etkinlik kapsamında sohbet ettiklerini, tecrü-
beli büyüklerden nasihat aldıklarını, halay ve 
bileklik tasarımıyla eğlenceli vakit geçirdikleri-
ni ifade etti. Huzurevi sakini Yahya Uysaler ise 
gençlerin, çocukların huzurevine gelmelerinden 
duyduğu mutluluğu belirtti. AA

KÜLTÜR ve Turizm Bakanlı-
ğı Güzel Sanatlar Genel Mü-
dürlüğünce düzenlenen Gece 
Müzeciliği Konser Serisi’nin 
ilki, 22 Eylül’de sanatseverler-
le buluşacak. Barok dönemin 
sevilen bestecilerinden Antonio 
Vivaldi’nin “Mevsimler” başlıklı 
keman konçertosu, saat 21.00’da 
Efes Antik Kenti’nde beğeniye 
sunulacak.

Kuruluşunun 50. yılını kutla-
yacağı sezona hazırlanan İzmir 
Devlet Senfoni Orkestrası, Celsus 
Kütüphanesi’nde gerçekleştirece-
ği konserde, solist olarak barok 
müziğin başarılı keman sanat-
çılarından Andres Gabetta ile 
sahnede olacak. UNESCO Dünya 
Miras Listesi’nde yer alan Efes 
Antik Kenti, bu yılın 8 ayında 
dünyanın farklı coğrafyalarından 
ve Türkiye’den 1 milyon 854 bin 
220 ziyaretçiyi ağırladı.

Ziyaretçi çekiyor 
İlk yerleşimi Cilalı Taş Dev-

ri’ne dayanan İzmir’in Selçuk 
ilçesindeki Efes; Helenistik, 

Roma, Bizans, Beylikler ve 
Osmanlı dönemlerinden taşıdığı 
izlerle farklı ülkelerden ziyaret-
çileri kendisine çekmeye devam 
ediyor. Efes, Antik Çağ’ın ticari 
ve politik merkezi olmasının 
yanı sıra dünyanın yedi harika-
sından biri sayılan Anadolu’nun 
eski ana tanrıça (Kybele) gelene-
ğine dayalı Artemis Tapınağı’nın 
kalıntıları nedeniyle de tarih me-
raklılarının rotasında yer alıyor.

Kültür ve Turizm Bakanlığı-
nın başlattığı gece müzeciliği 
uygulaması, Efes Antik Ken-
ti’nin sahip olduğu eşsiz güzel-
likleri gün batımından sonra da 
görme imkanı sağladı. Özellikle 
yaz döneminde sahil bölgelerin-
deki yüksek sıcaklık nedeniyle 
gündüz plajları tercih eden tu-
ristler, bu sayede akşamın serin 
saatlerinde Efes’i görme imkanı 
buldu. AA

Konak’ta tarihe 
yolculuk yeniden
KONAK Belediyesi’nin 
kent kültürünü tanıtmak 
amacıyla düzenlediği 
‘Konak Tarih Gezile-
ri’nin yeni dönemdeki 
ilk turu gerçekleşti. 25 
kişilik kontenjanla sınırlı 
olan ve salı ile perşembe 
olmak üzere haftada 
iki gün ücretsiz olarak 
gerçekleştirilen gezilerin ilk gününde İsmet İnönü 
Anı Evi ve Kitaplığı, Tarihi Roma Yolu, Kadifekale 
ile Basmane’nin geçmişi günümüzle buluşturan, 
simgeleşmiş tarihi mekanları ziyaret edildi.

Her hafta salı ve perşembe günleri düzenlenen 
ücretsiz gezilere, Konak Belediyesi’nin 484 53 00 
numaralı telefonundan, Kent Tarihi birimine ait 
2907 ve 2909 numaralı dahili hattından rezervasyon 
yaptırarak katılım sağlanıyor. 

Bir kenti sevmenin, o kentte yaşadığını hisset-
menin, tarihiyle, kültürüyle ve doğasıyla o kenti 
tanımaktan geçtiğini ifade eden Konak Belediye 
Başkanı Nilüfer Çınarlı Mutlu, “Bir kenti sevmek 
için tanımak, tanımak için sokaklarını adımlamak 
en güzel yol. Konak’ımız, Kale’sinden denize 
kadar köklü tarihi ve eşsiz kültür mirasıyla İzmir’in 
kalbi. İstiyoruz ki Konak’ta yaşayan komşularımız 
yaşadıkları kenti tarihi, kültürel boyutuyla da tanısın, 
Konak’a gelen misafirlerimiz kentimizin eşsiz yön-
lerini görsün” sözleriyle tarih gezilerinin önemini 
belirterek tüm İzmirlileri gezilere katılmaya davet 
etti. HABER MERKEZİ

Dilek Çakır

Pera Palas: Bir 
zaman yolculuğu

dilekcakir99c@gmail.com

Netflix’in “Pera Palas” dizisi, Türki-
ye’nin büyülü geçmişini gözler önüne 

seren bir yapım. 2022 yılında ilk sezonu 
yayınlandığında oldukça dikkat çeken dizi, 
yayınlanan ikinci sezonu ile de ilgiyi kay-
betmedi. Dizinin ilk sezonu, genç gazeteci 
Esra’nın (Hazal Kaya) 1919 yılına yaptığı 
bir yolculuğu anlatıyor. İstanbul’un kalbin-
de, tarihi Pera Palas Oteli’nde geçen hikaye, 
Esra’nın bir cinayeti araştırırken geçmişle 
yüzleşmesini sağlıyor. Geçmişteki olaylarla 
günümüz arasındaki bağlantılar, izleyicilere 
sürükleyici bir deneyim sunuyor. İlk sezon, 
görsel açıdan etkileyici sahneleri, güçlü 
karakterleri ve derinlemesine işlenmiş tarihi 
arka planıyla dikkat çekiyor. 

Dizinin internetteki yorumları dizinin 
görsel estetiğinin yanı sıra, karakter gelişim-
lerinin de oldukça beğenildiğini gösteriyor. 
İzleyiciler, özellikle Esra’nın geçmişle olan 
bağlantısını ve yaşadığı dönüşümü ilginç 
bulmuş. Ancak bazı eleştirmenler, hikayenin 
bazen yavaş ilerlediğini ve bazı kısımlarda 
karmaşıklaştığını belirtiyor.

İkinci sezonda ise, Esra’nın geçmişteki 
sırları daha da derinlemesine keşfettiği bir 
sezon olmuş. Bu sezon, hem yeni karakter-
lerle, hem de beklenmedik olaylarla dolu. 
Esra’nın geçmişteki bağlantıları ve onun 
üzerinden gelişen ilişkiler, diziye daha fazla 
dram katıyor. Zaman yolculuğu teması, 
bu sezon daha da derinlemesine işleniyor; 
geçmiş ve günümüz arasındaki çizgilerin 
giderek belirsizleştiği anlar, oldukça dikkat 
çekici. 

İkinci sezon için internetteki yorumlar 
ise, dizinin ilk sezonun üzerine koyarak 
ilerlediğini gösteriyor. Bazı izleyiciler Esra 
karakterinin yaşadığı içsel çatışmaları ve 
duygularını daha da derinleştirdiğini belir-
tirken, bazıları ise yeni karakterlerin derin-
lemesine işlenemediğinden şikayetçi. Ancak 
sonuç olarak izleyicilerin birçoğu yeni 
sezonu merakla beklediklerini belirtiyor. Ben 
de ikinci sezonu ilk sezondan çok daha fazla 
beğendiğimi belirtmek istiyorum.  Halit 
karakteri üzerine yapılan yoğunlaşma da 
ikinci sezonda en çok sevdiğim konu oldu. 
Pera Palas, işlenmesinde ufak tefek sıkıntılar 
olsa da güzel bir iş olmuş. İzlemeyen varsa 
mutlaka tavsiye ederim.

Kuşaktan kuşağa 
öğrenme etkinliği Kemancı Andres

Gabetta sahnede
İzmir Devlet Senfoni Orkestrası, Celsus Kütüphanesi’nde gerçekleştireceği konserde, 
barok müziğin başarılı keman sanatçılarından Andres Gabetta ile sahnede olacak

Türkiye’nin önemli 
dalış merkezlerinden 

İzmir’in Karaburun 
ilçesinde verilen 
deniz kızı dalış 
eğitimi, kadın ve 
kız çocuklarından 
talep görüyor. 
İlçedeki bir dalışı 
eğitimi merkezi, su 
altı meraklılarının dalışa 
ilgisini artırmak amacıyla 
“mermaid” olarak adlandırı-
lan deniz kızı dalış eğitimi veriyor.

“Deniz kızı” kostümüyle 6 yaş üstü 
kişilere verilen mono paletli dalış kursu, 
çevrim içi ve yüz yüze yapılan teorik 
eğitimin ardından uygulamalı eğitimle 
devam ediyor. Kurs programı 3 ve 5 
dalış olarak değişebildiği gibi deneme 
amaçlı tek dalışı da içeriyor. Kursu 
tamamlayanlara “mermaid” sertifikası 

veriliyor.
“Deniz kızı olma” 

hayalini gerçekleştirmek 
için eğitim almaya 

karar veren kadın 
ve kız çocukları, 
parlak renkli kos-

tüm ve rengarenk 
paletlerle balıkların 

arasında yüzüp su 
altının güzelliklerini 

keşfediyor.

Eğlenceli bir kurs
Dalış eğitmeni Arzu Arslan, yüzme 

bilen herkesin dalış eğitimi alabileceğini 
söyledi. Eğitime ilk başta 
serbest dalış tekniklerini 
göstererek başladıklarını 
belirten Arslan, “Özel-
likle de küçük kız 
çocukları için bu 
kurs çok eğlenceli 
oluyor. Bunun sa-
yesinde kendilerini 
bir masal kahramanı 
gibi hissediyorlar. Bü-
yükler için de su altında 
görsel bir şölene dönüşü-
yor.” ifadelerini kullandı.

Mermaidin mono paletle yapılan 
serbest dalış tekniği olduğunu dile 
getiren Arslan, deniz kızı kuyruğunun 
da görsel olarak işi daha eğlenceli hale 

getirdiğini belirtti. Arslan, deneme 
dalışının 1 saatlik bir program olduğu-
nu ifade ederek, “Su üzerinde brifing 
ve dalıştan oluşuyor. Bunun dışında 
mermaid, ocean mermaid ve model 
mermaid gibi programlarımız var. 
Türkiye’de çok yaygın olmasa da yurt 
dışında reklamcılık ve film sektöründe, 
büyük akvaryumlarda yapılan şovlarda 
mermaid sertifikalı serbest dalgıçlar 
kolaylıkla iş bulabiliyor. Türkiye’de bu 
tür aktivitelerin artmasını bekliyoruz.” 
diye konuştu.

Arslan, 3 yıl önce başlattıkları eği-
timde bugüne kadar yaklaşık 350 kadın 
ve çocuğun eğitim aldığını sözlerine 

ekledi.

“Her kızın hayali” 
Kursiyerlerden 

Nida Zengin, Fo-
ça’da yaşadığını, 
“deniz kızı” olma 
hayaliyle kursa 

katıldığını kaydetti. 
Deniz kızı eğitiminin 

çok yaygın olmadığını 
belirten Zengin, “Daha 

2 haftalık deniz kızıyım. 
Birinci seviye deniz kızıyım. 

Daha sonraki seviyelere de ilerlemek 
için çalışacağım.” dedi.

Zengin, tüplü dalış da yaptığını dile 
getirerek, “Her kızın hayali kendini o 

deniz kızı kostümünde görmektir. Ger-
çekten insana farklı hissettiriyor. Su-
yun altında daha farklı bir atmosferde, 
bir dünyada hissediyorsun. O yüzden 
böyle hevesi olan herkese öneririm. 
Devam etmeyi istiyorum.” ifadelerini 
kullandı. AA

‘Deniz kızları’ su ‘Deniz kızları’ su 
altını keşfediyoraltını keşfediyor

Karaburun’da deniz 
kızı kostümüyle 
verilen dalış eğitimi, 
kadınlar ve kız 
çocuklarından talep 
görüyor. “Deniz 
kızı olma” hayalini 
gerçekleştirmek 
için eğitim alanlar, 
parlak renkli kostüm 
ve rengarenk 
paletlerle balıkların 
arasında yüzüp su 
altının güzelliklerini 
keşfediyor

Kursa katılan 9 yaşında-
ki Asya Arslan, 2 yaşından 
itibaren yüzme ve dalış 
eğitimleri aldığını ve çok 
eğlendiğini söyledi. Arslan, 
mermaid eğitiminin kendisini 
çok eğlendirdiğini belirterek, 
“Su altında çok farklı bir ya-
şam var ve o yaşamı görmek 
beni mutlu ediyor” dedi.

‘Suyun altında 
farklı bir 

yaşam var’
Arzu Arzu 

ArslanArslan

Asya Asya 
ArslanArslan

Nida Nida 
ZenginZengin

Efes Antik Kenti’nde Gece Müzeciliği konserleri başlıyor
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Sorumlu Yazı İşleri Müdürü
 EMİN VAROL

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü
FEYAZ TATAR

Haber Müdürü
TİMUÇİN ÇELEBİ

Haber Müdürü
GÖRKEM TAŞDEMİR

1969 yılında, John Lennon, Beatles’tan 
ayrıldı.

622 yılında, Hz. 
Muhammed ile Hz. 
Ebu Bekir, Medine’ye 
hicret etti. 

1946 yılında, Basın 
Yasası TBMM’de 
kabul edildi.

Medine’yeMedine’ye
hicret edildihicret edildi

Basın YasasıBasın Yasası
kabul  edildikabul  edildi

Lennon,  Beatles’tan Lennon,  Beatles’tan 
ayrıldıayrıldı

Seul’de 6 Seul’de 6 
dünya rekorudünya rekoru

Türkiye  NATO’yaTürkiye  NATO’ya
katılıyorkatılıyor

1988 
yılında, Naim 
Süleymanoğlu, 
Seul Olimpiyat 
Oyunlarında 
halter dalında 
6 dünya rekoru 
kırdı. 

1951 yılında, Türkiye’nin NATO’ya katılması 
kabul edildi. 

Deniz patlıcanıDeniz patlıcanı
Körfez’deki kirliliğe çare: 

Doç. Dr. Mustafa Tolga Tolon, deniz patlıcanlarının deniz tabanındaki plankton, bakteri ve 
mikropları tüketerek aşırı üremesini önleyerek, tabandaki diğer canlılar için çürümeden sonra 
oluşacak oksijenin azalması veya tükenmesi gibi tehlikeleri de ortadan kaldırdığını söyledi

Ege Üniversitesi (EÜ) Su Ürünleri 
Fakültesi Yetiştiricilik Bölümü 
Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mustafa 

Tolga Tolon, deniz patlıcanlarının deniz 
tabanındaki plankton, bakteri ve mikrop-
ları tüketerek aşırı üremesini önleyerek, 
tabandaki diğer canlılar için çürümeden 
sonra oluşacak oksijenin azalması veya 
tükenmesi gibi tehlikeleri de ortadan 
kaldırdığını söyledi. Deniz patlıcanının 
deniz tabanındaki kirliliği oluşturan aşırı 
organik yükü azaltma konusunda en 
etkili canlı olduğunu belirten Doç. Dr. 
Tolon, İzmir Körfezi’nde deniz patlıcanı 
popülasyonunun artırılmasının körfezin 
temizlenmesine katkı sağlayacağını 
kaydetti.

İzmir Körfezi’nde meydana gelen 
balık ölümleri ve kirliliğin azaltılması 
konusunda çalışmalar sürüyor. Su altı 
yaşamı için kritik öneme sahip olan an-
cak av baskısı ve kaçak avcılık nedeniyle 
popülasyonu her geçen gün azalan deniz 
patlıcanı, deniz tabanındaki kirliliğin 
azaltılması konusunda öne çıkıyor. 

Deniz patlıcanının deniz tabanındaki 
kirliliği oluşturan aşırı organik yükü 
azaltma veya kontrol altında tutma 

konusunda en etkili canlı olduğunu be-
lirten Ege Üniversitesi (EÜ) Su Ürünleri 
Fakültesi Yetiştiricilik Bölümü Öğretim 
Üyesi Doç. Dr. Mustafa Tolga Tolon, 
deniz patlıcanlarının deniz tabanında bi-
riken çürümekte olan organik maddeyi 
beslenme alışkanlıklarıyla çok etkili bir 
biçimde tükettiklerini ifade etti.

Bir	yılda	3,5	kilo	
Ege ve Akdeniz bölgesinin ılıman 

deniz patlıcanı türlerine ev sahipliği yap-
tığını dile getiren Doç. Dr. Tolon, “Hava 
soğuduğunda, deniz suyu sıcaklıkları 
düştüğünde deniz patlıcanlarının besin 
alımı azalıyor. Ancak marttan aralık ayı-
na kadar beslenme ve davranış biçimleri 

ile deniz tabanını yoğun şekilde hem 
karıştırma hem organik yükü tüketme 
hem de deniz tabanının kalkerleşmesini 
önlemek üzere işleme özelliğine sahip. 
Türlere göre değişmekle birlikte Akde-
niz türleri olan kahverengi ve siyah deniz 
patlıcanlarının her biri yılda yaklaşık 3,5 
kilo deniz tabanı materyalini sindirim 
sistemlerinden geçiriyorlar. Çürümekte 
olan organik maddenin yüzde 55’ini 
dönüştürebiliyorlar. Deniz patlıcanları 
çürüyerek deniz tabanında oksijenin tü-
kenmesine ve diğer canlılar için tehlikeli 
maddeler oluşmasına neden olan organik 
çökeltinin neredeyse yarısından fazlası-
nın yeniden doğaya ve diğer canlıların 
besinleri halinde kazandırıyor” dedi.

Tek	başına	yeterli	değil	
Deniz patlıcanının doğaya 

katkısının önemli olduğunu 
vurgulayan Doç. Dr. Tolon, 
“Fakat tek başına bir kurtarıcı 
olarak değerlendirilmesi de doğru 
değil. Ekolojik sistemde her 
bir canlının üzerine 
düşen görevleri var. 
Bu görevleri yerine 
getirmeleri için 
bireysel olarak 
katkılarının yanı 
sıra topluluk ola-
rak katkıları çok 
daha değerli” diye 
konuştu. DHA

Ege Üniversitesi Su Ürünler Fakültesi Yetiştiricilik 
Bölümü’nde Avrupa’da ve dünyada ilk defa ılıman deniz 
patlıcanı türlerinin yumurtadan ticari boyutuna kadar 
yetiştirildiğini aktaran Doç. Dr. Tolon, “Kolay bir şekilde 
sayılarının arttırılarak stok zenginleştirilmesi, olmayan 
bölgelerde bu canlının kazandırılması gibi faaliyetleri 
de yerine getirebilecek altyapıya sahibiz. Yavru boydan 

itibaren deniz patlıcanlarını özellikle organik 
kirliliğin görülmeye başladığı bölgelere bırakıla-
rak fayda sağlanabileceğini düşünüyorum” diye 
konuştu.Doç. Dr. Tolon, deniz patlıcanı stoklarının 
sürdürülebilir bir şekilde korunması için kaçak 
avcılığın kontrol altına tutulması gerektiğini de 
sözlerine ekledi. 

Kirlilik görülen bölgelere bırakılabilirKirlilik görülen bölgelere bırakılabilir

Savcılık itirazıyla 
yeniden tutuklandı

URLA’DA markette çıkan kavga-
da bir kişinin öldürülmesine ilişkin 
davada tahliye edilen ancak yeniden 
yakalama kararı çıkarılması üzerine 
gözaltına alınan kişi, tutuklandı.Polis 
ekiplerince dün yakalanan Sercan B, 
sevk edildiği adliyede tutuklanarak 
cezaevine gönderildi.

Altıntaş Mahallesi’ndeki bir mar-
kette 16 Ekim 2023’te Semih Kenan 
Köse (30) ile Sercan B. arasında 
“omuz atma” sebebiyle tartışma 
çıkmış, bıçakla yaralanan Köse, 
kaldırıldığı Urla Devlet Hastanesi’nde 

yaşamını yitirmişti.Polis, Sercan B. ile 
kavgaya karışan kardeşleri Serkan B. 
ve Taylan B’yi gözaltına almış, şüphe-
liler tutuklanmıştı.İzmir Cumhuriyet 
Başsavcılığınca hazırlanan iddianame-
de, 3 kardeş hakkında “iştirak halinde 
kasten öldürme” suçundan müebbet 
hapis talebiyle dava açılmıştı.

Hakimler	açığa	alındı
Davanın önceki duruşmalarında 

tutuklu kardeşlerden Serkan B. ve 
Taylan B. hakkında tahliye kararı 
verilmiş, 17 Eylül’deki duruşmada 

da son tutuklu sanık Sercan B’nin 
tahliyesine karar verilmişti.

Hakimler ve Savcılar Kurulu 
(HSK), tahliye kararını veren İzmir 
3. Ağır Ceza Mahkemesi başkanı ve 
iki üye hakimi ile duruşma savcı-
sını açığa almış, İzmir Cumhuriyet 
Başsavcılığının itirazı sonrası İzmir 4. 
Ağır Ceza Mahkemesince sanık Ser-
can B. hakkında tutuklamaya yönelik 
yakalama kararı çıkarılmıştı.Sercan B, 
önceki gün polis ekiplerince yakalan-
mış, işlemlerinin ardından adliyeye 
sevk edilmişti. AA-DHA

Markette çıkan ‘Omuz 
attın’ tartışmasında 
Semih Kenan Köse’nin 
(30) çakıyla öldürüldüğü 
davada yargılanan ve 
çıkarıldığı mahkemede 
tahliye edilen 3 kardeşten 
tutuklu tek sanık Sercan 
B., savcılığın itirazıyla 
tekrar gözaltına alınıp, 
tutuklandı

Sercan B.Sercan B.

İZMİR’DE öğretim görevlisi Mehmet Uysal (56), ken-
dini telefonla arayan kimliği belirsiz kişi ya da kişilerin, 
adına çekilen 150 bin TL kredinin, 100 bin TL’sini başka 
bir hesaba havale ettirdiğini öne sürdü. Bankada güvenlik 
zafiyeti olduğunu söyleyen Yüksel, savcılığa giderek suç 
duyurusunda bulundu.

Ege Üniversitesi (EÜ) Atatürk İlkeleri ve İnkılap 
Tarihi Bölümü Öğretim Görevlisi Mehmet Uysal, 11 
Eylül’de Denizli Pamukkale Üniversitesi Hastanesi’nde 
yaşlılığa bağlı sebeplerden tedavi gören babası Ali Burhan 
Uysal (86) ile ilgilenirken, telefonu çaldı. İddiaya göre, bir 
bankanın genel merkezinden aradığı söyleyip, kendisini 
‘Tolga Öztürk’ olarak tanıtan kişi, Uysal’a maaş hesabın-
dan 150 bin TL’lik kredi çekilip 100 bin TL’lik kısmının 
bir başka hesaba havale edildiğini belirtti. Uysal, cep 
telefonundan mobil uygulamayla hesabını kontrol etmek 
istedi ancak erişim sağlayamadı. Bu sırada telefondaki 
Öztürk, Uysal’a işlemi durdurmak için onay vermesi 
gerektiğini söyledi. DHA

Öğretim görevlisine
‘kredi çektin’ oyunu

Mustafa Mustafa 
Tolga TolonTolga Tolon

Mehmet Mehmet 
UysalUysal
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Funda Altınok

Sorunların 
çözümü

fundaaltinok@hotmail.com

Genelde insanlar kendi sorunlarıyla o 
kadar iç içe geçmiş ki, sorunlarını 
dışarıdan gözlemleyemiyor, onların 

dışına çıkıp ötesini göremiyor ve bir çözüm 
yolu bulamıyor. Oysa çözüm bulmak için birey 
sorunla arasına bir mesafe koymalıdır.

Aslında insan kendisine ait olmayan sorunla-
rın çözümünde bilgece önerilerde bulunabi-
lir, sorunları akıllıca değerlendirip kolayca 
çözümünü bulabilir. Fakat aynı sorunu kendisi 
yaşadığında soğukkanlılığını kaybederek ne 
yapacağını bilmez ve kafası karışır.

Bunun nedeni kişinin sorunun içine dalması, 
tarafsızca soruna bakacak bir mesafeye sahip 
olmaması, sorunla kendisini özdeşleştirmesidir. 
Oysa çözüm getiren anlayışın ortaya çıkması 
için sorun ile kişi arasında mesafe olmalıdır.

 Anlayış yüksekliği ne kadar fazlaysa, sanki 
bir vadiye tepeden bakıyormuş gibi sorunla-
ra da o kadar yüksekten bakılabilir. Anlayışı 
yüksek olan birey sorunların kendisine ait ol-
madığını anlayabilir ve onları gözlemleyebilir. 
Böylece kendisini sorunlarla özdeşleştirmez, 
acı çekmez ve acılardan kurtulur.

Birey sorunlara uzaktan bakarak kendisi-
ne etkili tavsiyelerde bulunur ve sorunlarını 
kolaylıkla çözer, kafası karışmaz, anlayışını 
kaybetmez.

Psikolojik sağaltıminsanın çevre ile uyum 
sağlamasına yardımcı olur ama yeni anlayış 
geliştirmesini sağlayamaz. Yüzeyde anlayış 
geliştirmiş gibi görünen kişi aslında derinde 
anlayış geliştirmez, değişim ve dönüşüm ger-
çekleştirmez. 

Kişi sorunu dışardan gözlemleyerek yeni 
bir anlayış geliştirmezse sorun asla çözülemez. 
O sadece sorunu idare etmek, ona alışmak, 
uyum sağlamak zorunda kalacaktır. Kişi sorun 
üzerinde kafa patlatsa da farkındalığını yüksel-
temezse yine de bir anlayışa ulaşamaz. İnsan 
sorunlar üzerinde düşünmek, mantık yürütmek, 
didinmek ile bir sonuca varabilir belki ama en 
önemli şey olan farkındalığı yükseltmeyi ve 
yeni bir anlayışa ulaşmayı beceremez.

Bir kişi tam anlayış düzeyine yükselirse 
sorunlar yok olur. Değişim teknikleri ile birey 
mevcut sorunlarını çözer ve yenilerini üretmez. 
Kişi gelişir, değişir, yeni anlayışa sahip olur. 
Dünya Değişim Akademisi insanlığa “Anlayış 
Sanatı” değişim programını sunuyor. Her bir 
değişim sanatı çalışma programı 8 seanstan 
oluşuyor ve her çalışma 45 dakika sürüyor. 
Dünya Değişim Akademisi’nde değişim uz-
manları tarafından sunulan çalışma iki bölüm-
den oluşuyor. Her çalışmanın temasını oluştu-
ran kısa teorik kısım ve çalışmanın esas kısmını 
oluşturan pratik kısım. Pratik çalışmanın ilk 
aşamasında yapılan nefes tekniği ile vücut 
gevşetilerek stres atılır, zihin sakinleştirilir ve 
böylece beden pratik çalışmaya hazır hale gelir. 
Daha sonra programın konusuna göre seçilmiş 
beden hareketleri dinamik bir şekilde uygula-
nır. Son olarak kısa bir gevşeme çalışması ile 
vücut, yapılan çalışmayı sindirir ve programa 
uygun olarak seçilmiş bir olumlama cümlesi 
zihinsel olarak tekrarlanır.

Kendini değiştir dünyan değişsin, dünyanı 
değiştir dünya değişsin!

İzmir’in mazgallarınaİzmir’in mazgallarına
56 milyonluk56 milyonluk  yatırımyatırım
Toplu taşıma araçları ve otomobillerin 

yoğun şekilde kullandığı ve zaman 
içinde deformasyona uğrayan Karşı-

yaka Girne Caddesi üzerindeki yağmursuyu 
mazgalları İZSU Genel Müdürlüğü ekipleri 
tarafından 
yenile-
niyor. 15 
milyon 
liralık 
yatırımla 
380 metre 
yağmur suyu 
mazgalının 
300 metresini 
tamamlayan 
İZSU ekipleri 
15 gün içeri-
sinde imalatları 
bitirerek Girne 
Caddesi’ndeki 
çalışmayı tamam-
layacak. İzmir 
genelinde pek çok 
noktada mazgal 
ve ızgara yenileme 
çalışmalarını sürdü-
ren İZSU Genel Müdürlüğü ekipleri aynı 
zamanda toplam 150 milyon liralık yatırımla 
İzmir’in pek çok noktasını da kışa hazırlıyor.

15 günde bitecek
İZSU Genel Müdürlüğü Kanalizasyon 
Dairesi Başkanlığı Merkez Bölge Kanal 
Şube Müdürlüğü İnşaat Mühendisi Burcu 
Kaçar, “İzmir’de bulunan muhtelif cadde ve 
sokaklarda birçok ızgara ve mazgalı tamir 
ettik. İZSU ekipleri olarak İzmir genelin-
de başlattığımız yenileme çalışmalarını 

Bornova, Karşıyaka ve Otogar çevresinde 
sürdürüyoruz. Yenileme çalışmalarının 
toplam maliyeti 56 milyon lira. Şu anda 
Girne Caddesi üzerinde bulunan mazgalları 
yeniliyoruz. 380 metre imalatımızın 300 
metresi tamamlandı. Geri kalan 80 metre ise 
15 gün içerisinde tamamlanacak. Izgara ve 
menfezlerimiz tahrip olduğundan araçların 

geçişi sırasında ses çıkarıyordu ve bölge 
sakinlerinden, esnaftan yenileme talebi 
alıyorduk. Yaptığımız inceleme sonucunda 
kapakların kırıldığı araç geçişlerinde de 
kapakların ses çıkardığını gördük. İzmir’in 
birçok noktasında sürdürdüğümüz çalışma-
lar kısa süre içerisinde tamamlanacak ve 
İzmir kışa hazır girecek” dedi.    

İZSU Genel Müdürlüğü, 
yoğun taşıt 

trafiğine maruz 
kalan Karşıyaka 
Girne Caddesi 
başta olmak 

üzere Bornova 
ve Otogar 

çevresindeki 
yağmur suyu 
mazgallarını 
56 milyon 

liraya 
yeniliyor

Vatandaşa kültür turuVatandaşa kültür turu

Kenti kışa hazırlamak için yatırımlarına hız 
veren Büyükşehir Belediyesi diğer yandan da 
kültür gezilerini sürdürüyor. Büyükşehir Beledi-
yesi kentin tarihi, kültürel ve doğal güzelliklerinin 
tanıtılması için vatandaşa yönelik geziler başlattı.
Program kapsamında Bergama’dan çıkan kafile 
Bergama-Kınık Şube Müdürlüğü’nde görevli 
personel eşliğinde Tarihi Tire Pazarı, Dere Kahve, 
Tire Belediyesi Kent Müzesi başta olmak üzere 
Tire’nin tarihi ve kültürel alanlarını ziyaret etti. 
Hem kenti keşfeden hem de güzel bir gün geçiren 

vatandaşlar geziden dolayı memnuniyetini dile 
getirdi. Ödemiş’ten yola çıkanlar da Bozdağlar 
Şube Müdürlüğü’ndeki görevli personelle Foça 
Denizcilik Müzesi, Kaleiçi Gezisi, Foça Çarşısı, 
Phokaia Antik Tiyatrosu’nun tarihi ve kültürel 
alanlarını ziyaret etti.İzmir Büyükşehir Belediyesi 
Muhtarlık İşleri Dairesi Başkanlığı ekiplerince 
yürütülen programlar haftanın üç günü günübirlik 
olarak yapılıyor.İzmir Büyükşehir Beledi-
yesi’nin gezilerinin hava koşulları elverdiği 
sürece devam edeceği belirtildi.

Çiğli, bu hafta
‘Hareketli’ oldu

Avrupa 
Hareketlilik 
Haftası 
kapsamında 
Çiğli’de bisiklet 
kullanımını teşvik 
etmek amacıyla 
ücretsiz 
bisiklet tamir 
istasyonları 
kuruldu, zumba 
gösterisi ve 
doğa yürüyüşü 
gerçekleştirildi
SÜRDÜRÜLEBILIR kentsel 
hareketlilik konusunda farkında-
lık kampanyası olan ve her sene 
Eylül ayında düzenlenen Avrupa 
Hareketlilik Haftası kutlamala-
rı Çiğli’de start aldı ve ‘Şehri 
Beraber Yaşayalım’ sloganı ile 
yola çıktı. Bu çerçevede bisiklet 
kullanımını teşvik etmek amacıy-
la ücretsiz bisiklet tamir istas-
yonları kuruldu, zumba gösterisi 
ve doğa yürüyüşü gerçekleşti. 
Sabahın erken saatlerinde Sasalı 
Kent Ormanı’nda bir araya gelen 
doğaseverler hem spor yaptı hem 
de doğa yürüyüşü gerçekleştirdi. 
Bugün son bulacak etkinlikler 
kapsamında Kaklıç Mahallesi 
10324 Sokak trafiğe kapatılarak 
‘Trafiksiz Gün Etkinliği’ düzen-
lenecek; çocuklar için minyatür 

kale futbol 
maçı, 
halat çekme 
yarışması, 
scooter ya-
rışı, bisiklet 
yarışı ve 
survivor 
parkuru 
düzenlene-
cek.

‘Harekete bekliyoruz’
Bu yılın teması kapsamında 

etkinlikler düzenlediklerine dik-
kat çeken Çiğli Belediye Başkanı 
Onur Emrah Yıldız, “Halkımızın 
şehir içi dolaşımını desteklemek 
ve hareketliliği teşvik etmek ama-
cıyla düzenlediğimiz etkinlik-
lerde dolu dolu zaman geçirdik. 

Vatandaş-
larımızın 
bisik-
letlerini 
tamir 
istasyon-
larında 
ücretsiz 
tamir 
ederken 

‘Trafiksiz Gün Etkinliği’ ile de 
sokaklarda çocuklarımız gönülle-
rince futbol oynadı, halat çekme 
yarışması, scooter yarışı ve 
bisiklet yarışı düzenleyip eğlendi. 
Hep birlikte daha yeşil, daha 
sağlıklı ve daha yaşanabilir bir 
şehir için adımlar atacağız. Tüm 
vatandaşlarımızı etkinliklerimi-
ze bekliyoruz” diye konuştu. 
HABER MERKEZI

Basmane turuBasmane turu

Başkan Mutlu ve Başkan Mutlu ve 
Mert Fırat’tanMert Fırat’tan

KONAK Belediye Başkanı Nilüfer Çınarlı Mutlu, ünlü 
oyuncu Mert Fırat’a kentin tarihi semtlerinden Basma-
ne’yi gezdirdi. Semtin dokusundan çok etkilenen başarılı 
oyuncuya belediyenin bölgedeki hizmet mekanlarını 
da tanıtan Başkan Mutlu, “Konak’ımızın zengin tarihi 
dokusunda, kültür ve sanat hayatını yeniden canlandıra-
cak, tüm komşularımızın ulaşabileceği sanat program-
larımızla kış sezonuna hızlı bir giriş yapacağız” dedi. 
Konak Belediyesi’nin Basmane’deki tarihi binasında 
hizmet veren Basmane Semt Merkezi, Sanathane Gösteri 
Sanatları Merkezi ve Kadın Müzesi de tur kapsamında 
ziyaret edilen mekanlardan oldu. Gezi esnasında Başkan 
Nilüfer Çınarlı Mutlu ile semtin tarihi dokusundan çok 
etkilenen Mert Fırat, belediyenin bölgedeki mekanlarının 
kültür sanat faaliyetleri açısından daha işlevli ve verimli 
kullanılması adına fikir alışverişinde bulundu. Başkan 
Mutlu, “Basmane’deki tarihi binamızda hizmet veren 
Sanathane Gösteri Sanatları Merkezimizi, Basmane 
Semt Merkezimizi ve Kadın Müzemizi ziyaret ede-
rek, Basmane bölgemizde yapabileceğimiz çalışmalar 
üzerine fikir alışverişinde bulunduk” ifadelerini kullandı. 
Basmane’nin tarihi dokusundan çok etkilendiğini belir-
ten Mert Fırat ise Başkan Mutlu’nun Konak’taki yeni 
projelerini heyecanla takip ettiklerini ve özellikle kültür 
sanat alanında yapılan çalışmalar için her türlü desteğe 
hazır olduklarını vurguladı. HABER MERKEZI

SEFERIHISAR Belediyesi, ruhsatsız ve izinsiz 
olarak yasalara aykırı inşa edilen hobi bahçeleri 
için yıkım kararı almış ve vatandaşlara tebliğ et-
mişti.Seferihisar Belediyesi Yapı Kontrol Müdür-
lüğü tarafından 5403 Sayılı Toprak Koruma Kanu-
nu’nun Hobi Bahçeleri ile ilgili maddelerine aykırı 
inşa edildiği gerekçesiyle, ilçedeki yaklaşık 500 
hobi bahçesine yıkım uyarısı yapıldı. Ruhsatsız, 
izinsiz ve amacı dışında kullanılan evlerin yıkımı 
Kavakdere Mahallesi’nde bulunan hobi bahçeleri 
ile devam ediyor. Yıkım prosedürleri ile birlikte 
3194 sayılı İmar Kanunu’nun 32. ve 42. maddesi 
gereğince verilen karar doğrultusunda hobi bah-
çesi sahiplerine gerekli para cezası uygulanacak.
Gündemde olan hobi bahçelerinin yıkım kararı 
tamamlanan prosedürler ile birlikte işleme alındı. 
Tebligatların hobi bahçesi sahiplerine ulaştırıldı-
ğını ifade eden Seferihisar Belediyesi yetkilileri, 
vatandaşları yasa dışı ve ruhsatsız inşa edilen 
hobi bahçelerini almamaları konusunda uyardı. 
Belediyeden yapılan açıklamada, “Hobi bahçesi 
almayın, aldırmayın. Kendinizi de, kamu servetini 
de zarara uğratmayın’’ açıklaması yapıldı.   
HABER MERKEZI

500 hobi bahçesine
‘yıkacağız’ uyarısı

Burcu Burcu 
KaçarKaçar

Timuçin
Çelebi
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TÜRKIYE Cumhuriyet Merkez Bankası faiz 
kararını açıkladı. Banka gerçekleştirdiği toplantıda 
yüzde 50 olan politika faizini sabit tuttu. Geçen 
yıl gerçekleşen genel seçimlerin ardından haziran 
ayından beri cumhurbaşkanı destekli sıkılaştırma-
nın sonucu olarak TCMB politika faizini sonun-
cusu mart ayında olmak üzere 4 bin 150 baz puan 
yükseltti. Böylece TCMB politika faizini tahminler 
doğrultusunda altıncı defa yüzde 50 seviyesin-
de sabit tuttu. Karar metninde, “Ağustos ayında 
aylık enflasyona dair göstergeler bir bütün olarak 
incelendiğinde, ana eğilimin belirgin bir değişim 
sergilemediği değerlendirilmiştir. Üçüncü çeyreğe 
ilişkin göstergeler yurt içi talebin yavaşlamaya 
devam ederek enflasyonist etkisinin azaldığını teyit 
etmekte. Temel mal enflasyonu sınırlı bir artışla 
düşük seyretmeye devam ederken, hizmet enflas-
yonundaki iyileşmenin son çeyrekte gerçekleşmesi 
beklenmektedir” denildi. Kurul, enflasyon bek-
lentileri ve fiyatlama davranışlarının dezenflasyon 
süreci açısından risk unsuru olmaya devam ettiği 
uyarısını da yaptı. HABER MERKEZI

TÜRKIYE’nin yıllık yaklaşık 5 milyon tonluk 
üretimle dünya üçüncüsü olduğu elma ve elma 
suyunda Ocak – Ağustos döneminde ihracat 
yüzde 27’lik artışla 321 milyon dolara yükseldi. 
Rekolte ve kalite açısından güzel bir sezona 
girdikleri bilgisini veren Ege İhracatçı Birlik-
leri Koordinatör Başkan Yardımcısı ve Ege 
Yaş Meyve Sebze İhracatçıları Birliği Başka-
nı Hayrettin Uçak, “2024 yılı Ocak-Ağustos 
döneminde Türkiye geneli elma suyu ihracatımız 
yüzde 33’lük artışla 181 milyon dolara çıkarken, 
Türkiye geneli taze elma ihracatı yüzde 21 artışla 
140 milyon dolara ilerledi. 

Elma ve elma suyunda Ocak – Ağustos 
döneminde toplam ihracatımız yüzde 27’lik 
artışla 321 milyon dolara yükseldi. Hindistan 53 
milyon dolarla en çok elma ihraç ettiğimiz ülkeler 
sıralamasında ilk sırada yer aldı. Irak 38 milyon 
dolarlık elma ihracatıyla ikinci sırada yer alırken, 
Rusya’ya 18 milyon dolarlık elma ihraç ettik” 
dedi. Sonbahar mevsiminde narenciye ürünlerinin 
en büyük eşlikçisi olan elmada hasadın başladı-
ğını aktaran Uçak, “Bir yandan 5 milyon tonluk 
elma rekoltesini hasat ederken, bir yandan da ihra-
cat için pazarlama çalışmalarımızı sürdürüyoruz. 
Elma ihraç ettiğimiz ülke sayısı 70 olarak kayıtla-
ra geçti. Elma suyu ihracatında Amerika Birleşik 
Devletleri 96 milyon dolarlık taleple zirvenin 
sahibi” diye konuştu. HABER MERKEZI

IZMIR Ekonomi Üniversitesi (İEÜ) Medical 
Point Hastanesi, Great Place To Work ‘En İyi 
İşverenler Sağlık Hizmeti ve Farma 2024 Liste-
si’nde birinci sırada yer aldı. Great Place To Work 
Sertifikası sahibi farklı sektörlerde faaliyet gösteren 
iş yerlerinin değerlendirildiği ve çalışanların iş yeri 
deneyimlerini ölçen Trust Index anketi sonuçlarına 
göre, Türkiye’nin en kapsamlı sektörel ‘En İyi 
İşverenler’ listelerinde İzmir Ekonomi Üniversitesi 
(İEÜ) Medical Point Hastanesi, ‘Sağlık Hizmeti ve 
Farma’ kategorisinde birinci oldu. Medical Point 
Hastaneler Grubu Yönetim Kurulu Başkan Vekili 
Veysi Kubba, Medical Point markasının sektördeki 
başarısının bir kez daha tescillendiğini ifade etti. 
Kubba, “Bu prestijli ödülle çalışan memnuniyeti, 
güven ve işbirliği konularında sektörün en başarılı 
kuruluşlarından biri olduğumuz tescillenmiştir. İleri 
teknoloji ve yenilikçi yaklaşımlarımızla sağlık hiz-
metlerine değer katmaya devam edeceğiz. Hedefi-
miz, Türkiye’de sağlık hizmetlerinin kalitesini daha 
da yükseltmek ve hastalarımızın memnuniyetini en 
üst düzeye çıkarmak” dedi. HABER MERKEZI

Merkez, faizi
değiştirmedi

Elma ve suyundan 
321 milyon $ geldi

Medical Point, ‘En 
İyi İşveren’ seçildi

Veysi Veysi 
KubbaKubba

RÜZGAR enerjisi sektörünün en önemli küresel 
buluşma noktaları arasında yer alan WindEnergy 
Hamburg Fuarı, 24-27 Eylül tarihleri arasında 
kapılarını açmaya hazırlanıyor. Temiz enerji 
sektöründe Türkiye’nin en kapsamlı kümelenme 
adresi olan Enerji Sanayicileri ve İş İnsanları 
Derneği (ENSİA), kurumsal üye firmalarla 
birlikte oluşturduğu pavilyon ile WindEnergy 
Hamburg’da yerini alacak. ENSİA Yönetim 
Kurulu Başkanı Alper Kalaycı, rüzgâr enerjisin-
de Ağustos 2024 ayı itibarıyla 12 bin Megavat 
(MW) kurulu güç seviyesini aşan Türkiye’nin, bu 
başarısıyla dünyada 12’inci, Avrupa’da ise 5’inci 
sırada yer aldığını vurguladı. 

ENSİA’nın sektöre hizmet veren çok sayıda 
kurumsal üyeye sahip olduğunu hatırlatan Alper 
Kalaycı, “Endüstrinin yarattığı değer zincirinin her 
aşamasında, Türkiye’de konuşlu şirketlerin söz ve 
karar sahibi olmasını önemseyen ENSİA olarak, 
rüzgâr enerjisinin en önemli küresel buluşma nok-
taları arasında yer alan WindEurope Hamburg’a 
ülkemizin potansiyelini tanıtmak ve küme adresi 
olarak üyelerine değer yaratmak için katılıyoruz. 
Bu nedenle, endüstrinin ana ve yan sanayisinde 
üretim yapan firmalarımızla WindEurope’dan 
beklentilerimiz çok yüksek” dedi. 24-27 Eylül 
tarihleri arasında Almanya’nın Hamburg kentinde 
düzenlenecek fuar 40 ülkeden bin 500’ten fazla 
şirkete ve 40 binin üzerinde profesyonel ziya-
retçiye ev sahipliği yapacak. Fuar kapsamında 
B Holü’nde yer alacak ENSİA Pavilyonu’nda 
İzmir’den de 13 firmanın yöneticileri, fuar ziyaret-
çileri ile buluşacak. HABER MERKEZI

BALIKESIR Sanayi Odası 
Genç Girişimciler Kurulu Başkan 
Yardımcısı Mustafa Kürlek’in ev 
sahipliğinde gerçekleşen hasat 
programında toplanan zeytinler sı-
kılarak zeytinyağına dönüştürüldü. 
Balıkesir Valisi İsmail Ustaoğlu, 
burada yaptığı konuşmada, üretici-
lerin mutluluğuna ortak olduklarını 
belirterek, Ayvalık başta olmak 
üzere Edremit Körfezi’nin zeytin 
ve zeytinyağı üretiminde önemli 
yere sahip olduğunu ifade etti. 
Balıkesir’in zeytinyağında Tür-
kiye’nin üretiminin yüzde 17’sini 
karşıladığını dile getiren Ustaoğlu, 
“Özellikle bu yıl zeytin üretiminin 
geçen yıla göre yüzde 65 oranında 
bir artışla adeta rekor bir seviyeye 
ulaşması bekleniyor. Bu da çiftçi-
mizin yüzünün daha fazla gülmesi, 
üreticimizin daha mutlu olması 
demektir. Bu mutluluk da inşallah 
hepimize yansıyacaktır. Ben bu 

vesileyle tüm üreticilerimize bol ve 
bereketli bir sezon diliyorum” dedi.

2 kat artış 
Balıkesir Sanayi Odası Genç 

Girişimciler Kurulu Başkan 
Yardımcısı Mustafa Kürlek de 
bu sene 400 bin ton zeytinya-

ğı rekoltesi beklediklerini dile 
getirdi. Geçen yıl üretimin 200 
bin ton bandında olduğunu ifade 
eden Kürlek, “Bu yıl mahsulümüz 
gayet güzel. Umarız ürettiğimiz 
bu yağlar katma değerli bir şekilde 
ihraç olur. Şu anda zeytinyağına 
uygulanan fon kaldırıldı. Bunun 
yanı sıra da dökme zeytinyağın-
daki kota da kaldırıldı. Şu anda 
zeytinyağı ihracatının önü açık. 
Bol ve bereketli bir ihracat sezonu 
geçerse, çiftçimizin de yüzü güler 
diye düşünüyorum” diye konuştu. 
Hasat programına, Ayvalık Kay-
makamı Hasan Yaman, Belediye 
Başkanı Mesut Ergin, İl Tarım ve 
Orman Müdürü Erkan Alkan ile 
zeytin üreticileri katıldı. AA

Ayvalık’ta zeytin 
hasadına başlandı
Türkiye’nin önemli zeytin üretim merkezlerinden, Balıkesir’in Ayvalık ilçesinde zeytin hasadı 

başlarken bu yıl kentte zeytinyağı rekoltesinin 400 bin tona ulaşacağı tahmin ediliyorENSİA, Hamburg’da 
rüzgarla buluşacak

Ege Üniversitesi Mühendislik 
Fakültesi Elektrik Elektronik 

Mühendisliği Bölümü Elektromanye-
tik Alanlar ve Mikro Dalga Tekniği 
Anabilim Dalı öğretim üyesi Doç. Dr. 
Yavuz Öztürk, Elektronik Anabilim 
Dalı öğretim üyeleri Prof. Dr. Enver 
Tatlıcıoğlu ve Dr. Erman Selim’in 
“Süper Sarmal Polimer Eyleyici Tek-
nolojisi Kullanılarak Özgün Robotik 
Sistemlerin Geliştirilmesi” başlıklı 
projesi TÜBİTAK 1001-Bilimsel 
ve Teknolojik Araştırma Projelerini 
Destekleme Programı kapsamında 
desteklenmeye hak kazandı.

İnsansı robot
Projenin detayları ile ilgili bilgi 

veren Doç. Dr. Yavuz Öztürk, “Proje-
de, 12. Kalkınma planında ülkemizin 
gerçekleştirmeyi hedeflediği Milli 
Teknoloji Hamlesi altındaki kritik 
teknolojiler olarak vurgulanan robotik, 
mikro/nano/opto-elektronik ve algıla-
yıcı teknolojileri alanlarında çalışmalar 
yapılması hedeflenmiştir. Proje özellik-
le son yıllarda güncel çalışma konuları 
arasında yer alan ve temelinde doğadan 
esinlenerek tasarlanan yumuşak robot 
teknolojisine yenilik getirme hedefiyle 
gerçekleştirilecektir. Yumuşak robot 
teknolojileri genel olarak insan-robot 
etkileşimleri uygulamalarında, özel 
olarak ise tıp, afet kurtarma robotları 
gibi uygulamalarda kullanılmak üzere 
geliştirilmektedir. Projemiz kapsa-
mında ise robotik ve opto-mekanik 
alanlarında kullanılacak özgün robot 
sistemleri geliştirilecektir. Ayrıca bu 
sistemler için doğrusal olmayan, mo-
del-tabanlı, minimum sayıda algılayıcı 
ile çalışacak hem kuramsal hem de 
uygulamaya yönelik özgün çalışmalar 
yapılacaktır” ifadelerini kullandı.

‘Katma değer yaratacak’
Proje ekibini tebrik eden EÜ Rek-

törü Prof. Dr. Necdet Budak, Ege Üni-
versitesi’nin bilim insanlarının, dijital 

çağın sunduğu algoritmalar doğrultu-
sunda önemli projeleri bilim dünyasına 
kazandırmaya devam ettiğini vurgu-
ladı. Toplumun ihtiyaçlarına yönelik 
farklı konularda yenilikçi bir bakış 
açısı ve multidisipliner bir anlayışla 

projenin hazırlandığını aktaran Budak, 
“Bu projeler aynı zamanda uluslararası 
iş birliği ile yürütülüyor. 12’nci Kal-
kınma Planı’nda da yer alan öncelikli 
alanlara yönelen bilim insanlarımız, 
nitelikli katma değer yaratacak proje-

lere öncelik veriyorlar. Yerli ve milli 
bir anlayışla hazırlanan bu projelerimiz 
TÜBİTAK nezdinde de kabul görerek 
desteklenmeye uygun bulunuyor. Proje 
ekibini tebrik ediyor, başarılarının 
devamını diliyorum” diye konuştu.

Egeli akademisyenler
robotları geliştirecek

Egeli bilim ekibinin hazırladığı insansı robotlar tıp, afet, kurtarma gibi alanlarda kullanılacak. Diğer 
yandan özgün robot sistemlerinin geliştirilmesini de amaçlayan proje TÜBİTAK tarafından desteklenecek

Alev 
Hamitoğulları 

Yılan

Yürütücülüğünü Ege 
Üniversitesi Mühendislik 
Fakültesi Elektrik Elektronik 
Mühendisliği Bölümü öğ-
retim üyesi Doç. Dr. Yavuz 
Öztürk’ün üstlendiği 3 yıl 
sürecek çok disiplinli proje 
ekibinde; Gebze Teknik Üni-
versitesinden Prof. Dr. Erkan 
Zergeroğlu,  Dr. Erman Selim 
ve Arş. Gör. Çağrı Hindistan 
araştırmacı,  Prof. Dr. Enver 
Tatlıcıoğlu ise danışman 
olarak yer alıyor.

5 kişi 3 yılda 
bitirecek

Necdet Necdet 
BudakBudak
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CUMHURBAŞKANI ve AK 
Parti Genel Başkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’ın 
belediyelerin 
Sosyal Güvenlik 
Kurumu (SGK) 
borçlarının 
ödenmesi nok-
tasında başlattığı 
çalışma sürüyor. 
Haciz işlemlerinin 
uygulanmaya başlan-
dığı süreçte bu kez Gelir İdaresi 
Cumhurbaşkanı ve AK Parti 
Genel Başkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın belediyelerin SGK 
borçlarını ödemesi noktasın-
da verdiği talimat sonrasında 
kamu kurumlarının çalışmaları 

sürüyor. Bu kapsamda bazı 
belediyelerde haciz işlemleri 

uygulanmaya başlanır-
ken belediyelerin 

borçlarına karşılık 
gayrimenkullerin 
SGK’ya devredil-
mesi noktasında 
belediye yetkilile-

ri ile SGK yönetici-
leri arasında görüş-

meler devam ediyor. 

Taşınmaz devri masada
SGK ile ilgili süreç devam 

ederken bu kez Gelir Dairesi 
Başkanlığı’ndan hamle geldi. 
Belediyelere ait vergi borç-
larının ödenmesi noktasında 

harekete geçen Gelir Dairesi 
Başkanlığı, İller Bankası’ndan 
gelen gelirlere ipotek uyguladığı 
uygulandığı öğrenildi. İpotek 
işlemlerinin vergi borçlarını 
yapılandıran ancak yapılandır-
mayı bozan ya da yapılandırma 
da yapmayıp borcunu ödeme-
yen belediyelere uygulandığı 
aktarıldı. Belediye yetkililerinin 
borçların yeniden yapılandırıl-
ması noktasında Gelir İdaresi 
yetkilileri ile çalışmalarının 
sürdürdüğü bildirilirken bor-
ca karşılık olarak belediyeye 
ait taşınmazların Gelir İdaresi 
Müdürlüğü’ne devredilmesinin 
de masada olduğu vurgulandı. 
HABER MERKEZİ

CHP Genel Başkanı Özgür Özel, CHP’li belediye-
lerin açtığı kent lokantalarının tamamında askıda 
yemek uygulaması başlatacaklarını söyleyerek, 
“Türkiye’nin her yerinden bir mesajla askıda 
yemek bırakılabilecek” dedi. Özel, Türkiye’nin 
herhangi bir yerinden herhangi bir noktaya Kent 
lokantasını askıda yemek bırakılabileceğine belirtti. 
Cep telefonlarından mesaj atılarak askıda yemek 
bırakılacağını belirten Özel, böylece durumu uygun 
olmayan vatandaşlara yemek ısmarlanabileceğini 
kaydetti. Özel’in açıklamalarının ardından Buca 

Belediyesi 
‘askıda yemek’ 
uygulamasını 
hayata geçirdi. 
İlk bağışı 100 
adet yemek ile 
Buca Belediye 
Başkanı Gör-
kem Duman 
yaparken, 

vatandaşların da  0 232 260 60 60 numaralı telefon 
üzerinden Belediyenin iştiraki Üzüm Kent İmar 
Şirketi’ni arayarak, IBAN adresine para transferi ile 
bağış yapabilecekleri açıklandı. Buca Belediyesi, 
bağış için bir de “kart sistemi” oluşturdu.  Bu bağış 
şeklinde isteyen vatandaşlar kasaya giderek “Bağış 
Kartı” satın alabilecekler ve aldıkları bu kartları 
çevrelerindeki ihtiyaç sahibi kişilere de dağıtabile-
cekler ya da yine aldıkları kartları kasada bırakarak 
ihtiyaç sahiplerinin “Askıda Yemek” uygulama-
sından faydalanmasını sağlayabilecek. Başkan Du-
man, “Yaşadığı topluma karşı duyarlı maddi imkânı 
olan vatandaşlarımızı bu büyük dayanışmaya katkı 
sunmaya davet ediyoruz. Biz Anadolu insanları, 
‘Komşusu açken, tok yatan bizden değildir’ anla-
yışını yıllardır bu topraklarda sürdürüyoruz. Gelin 
hep birlikte bu geleneği ilçemizde de yaşatalım” 
diye konuştu. HABER MERKEZİ

AK Parti Genel Başkan Yardımcısı Hamza Dağ, 
İzmir’in Bayındır ilçesinde düzenlenen 2B Arazile-
rinin Devir Sözleşme Töreni’ne katıldı. Söğütören 
Mahallesi’nde daha önce orman arazisi olan ve 
sonrasında yapılan çalışmalarla 2B statüsüne alınan 
180 taşınmazın tapusu hak sahiplerine dağıtıldı. 
Törende konuşma yapan Dağ, Bayındır’ın üreten 
bir ilçe olmasından dolayı mutlu olduğunu söyledi. 
Siyasi irade olarak milletin lehine işler yaptıklarını 
vurgulayan Dağ, iki ay önce de Aliağa ilçesinde 
hak sahibi birçok kişinin yaşadığı sorunu çözdük-
lerini anımsattı. Dağ, şöyle devam etti: “Olabilecek 
hangi mesele ve sorun varsa biz her zaman sizlerle 
beraberiz. Birtakım hususlar bizim Bayındır’a 
muhabbetimizi, Bayındır’ın da bizle muhabbetini 
engelleyemez. Tabii biz daha çok hizmet etmeyi 
hep arzuladık, hep istedik onun için hem Bayın-
dır’dan hem de İzmir’den beklentimiz düşüncemiz 
oldu. Bir dönem ilçe belediyesi bizdeydi, milleti-
mizin takdiri başımızın üstüne, bir ara verdik. Ken-
di açımızdan çıkartacağımız dersleri sonuna kadar 
çıkartırız ama emeği de mücadeleyi de bırakmaya-
cağız” diye konuştu. HABER MERKEZİ

İZMİR Büyükşehir Belediyesi, Basmane Çuku-
ru’ndaki hisselerini, Konak’ta yeni hizmet binası 
yapılması karşılığında TMSF’ye devretti. Limak 
Holding, Cengiz İnşaat’ın yanı sıra MNG Hol-
ding’in Basmane Çukuru’nu almak için girişimde 
bulunduğu iddia edildi. Kültürpark Platformu, 
İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin Basmane Çuku-
ru’ndaki hisselerinin devretmesine tepki gösterdi. 
Açıklamada Büyükşehir’in cevaplaması için soru-
lar yönelten Kültürpark Platformu, “Kamuoyunda 
çete olarak tanımlanan müteahhitlere sunulacağı 
belli olan, kent merkezinin yapılaşmasının gele-
ceğini hangi siyasi anlayış ve kamuoyu desteği ile 
TMSF’ye teslim etme sorumluluğunu üstleni-
yor olduğunuzu, bu yükü nasıl taşıyacağınızı 
öğrenmek istiyoruz?” dedi. Açıklamada Basmane 
Çukuru’nun yeniden, tümüyle kamuya dönme-
sini, Kültürpark ile bütünleşmesi için yıllardır 
mücadele ettiklerini hatırlatan platform üyeleri, 
bölgenin tarihine, doğal dokusuna aykırı, yüksek 
yoğunluklu imara açılmasına olanak sağlayan 16 
Ağustos tarihli Belediye Meclisi kararını da Kent 
Suçu olarak niteledi. HABER MERKEZİ

‘Çukur’un devri
kent suçu olur’

Fuardaki robota
2.6 milyon lira

İZMİR Enternasyonel Fuarı (İEF) bu yıl 
93. kez kapılarını ‘teknoloji’ temasıyla açtı. 
İEF’nin açılışına Robot Sophia getirildi. AK 
Parti İzmir Büyükşehir Meclis Üyesi Uğur 
İnan Atmaca, Robot Sophia için 2 milyon 647 
bin 744 TL bedelle getirildiğini açıkladı. CHP 
Genel Başkanı Özgür Özel’e seslenen Uğur 
İnan Atmaca, “Özgür Özel robot Sophia’nın 
3 gün için aldığı 2 milyon 647 bin 744 TL’ye 
bir şey diyecek mi?” ifadelerine yer verdi. 
Atmaca’nın açıklamasında şunları söyledi: 
“CHP Genel Başkanı Özgür Özel, yapay zeka-
yı dilinden düşürmüyor. Yerel seçim sürecinde 
adayları belirlerken de yapay zekayı kullandı-
ğını ifade etmişti. Ne olduysa bugün iş döndü 
dolaştı rakı fiyatlarına geldi. Özgür Özel 10 yıl 
sonra rakı fiyatının 140 Tl olacağına dair bir 
açıklama yaptı. Kısa süre önce yapay zeka ile 
aday belirleyip robotla fuar açılışı yaparken 
birden bire söylemleri arasına rakıyı sokması 
kafaları karıştırdı. Özgür Özel yapay zekada 
tam olarak aradığı ilgiyi bulamamış olabilir. 
Bakalım Özgür Özel 3 gün için robot Sophi-
a’ya verilen 2 milyon 647 bin 744 TL için bir 
şey diyecek mi?” HABER MERKEZİ

AK Parti’li Dağ, 
tapuları dağıttı

Belediyelerin SGK borçlarını ödemesi konusunda hükümet cephesinden 
yeni hamle geldi. Hükümetten belediyelere verilen İller Bankası 

gelirlerinin bu ay itibariyle vergi borçları nedeniyle kesildiği öğrenildi

Belediye gelirine 
‘vergi’ kesintisi

‘Askıda Yemek’ 
Buca’da hayata geçti

İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı 
Dr. Cemil Tugay, 19 Eylül Gaziler 

Günü nedeniyle düzenlenen yürüyüş 
ve resmi törene katıldı. Kutlama 
programında Kıbrıs gazisi olan ba-
bası Cemal Tugay’ın madalyalarıyla 
yer alan Başkan Dr. Cemil Tugay, ilk 
olarak Gündoğdu Meydanı ile Cum-
huriyet Meydanı arasındaki kortejde 
gazilere eşlik etti. Saygı duruşu ve 
İstiklal Marşı ile başlayan törene 
İzmir Valisi Dr. Süleyman Elban, 
Ege Ordusu ve Garnizon Komutanı 
Orgeneral İrfan Özsert, siyasi partile-
rin, sivil toplum kuruluşlarının, gazi 
derneklerinin temsilcileri ve öğrenci-
ler katıldı. Askeri bando eşliğindeki 
yürüyüşün ardından gerçekleşen 
resmi törende Atatürk Anıtı’na çelenk 
sunuldu. Programda Türkiye Cum-
huriyeti’nin kurucusu Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk, silah arkadaşları ve 
kahraman gazilerin anısı için saygı 
konuşması da yapıldı.

‘Saygı gösterilmeli’
Gazi babasının madalyalarıyla 

kutlamalara katılan İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Dr. Cemil Tugay, 
“Benim için en özel günlerden birisi. 
Çünkü benim babam Kıbrıs gazisiydi. 
Ben gazi çocuğuyum. Babamın savaş 
sırasında yaşadıklarını dinlediğim 
zaman ve gazileri gördüğümde anla-
dım ki savaşın yaraları hiçbir zaman 
kapanmıyor. Dolayısıyla gazilik un-
vanı taşıyan insanlar toplumdan saygı 
bekliyorlar. Ben bugün gazilerimizin 
yanında olduğumuzu ifade etmek için 
de babamın madalyalarını takarak 
yürüyüşlerine katıldım. Gaziler Ata-
türk’ün deyimiyle yaşayan anıtlardır. 
Onlara her zaman sahip çıkmamız 

gerekiyor. Bulundukları her ortamda 
onlara saygı göstermemiz gerekiyor. 
Tüm gazilerin gününü kutluyorum. 
Babam dâhil yaşamını kaybetmiş 
olan gazilerimize Allah’tan rahmet 
diliyorum. Önümüzdeki günlerde 
gazilerimiz için daha çok çaba içinde 
olacağız” dedi. Tarihten örnekler 
veren ve gazilerin kahramanlığına 
vurgu yapan Türkiye Muharip Ga-
ziler Derneği İzmir Şubesi Başkanı 
Orhan Aydın ise, “19 Eylül Gaziler 
Günü, bedeli canla ve kanla öden-
miş, bu toprakların vatan olmasında 
canlarını adayanların gurur ve şerefle 
hatırlandığı gündür. Kahraman gazi-
ler, Gaziler Günü’nüz kutlu olsun” 
ifadelerini kullandı.

Gaziler Günü’ne
madalyalı katılım
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. Cemil Tugay, Gaziler Günü için düzenlenen kutlamaya 
Kıbrıs gazisi olan babası Cemal Tugay’ın madalyalarıyla katıldı, “Onlar yaşayan anıtlardır” dedi

Mutlu
Duman

Görkem Görkem 
DumanDuman

Hamza Hamza 
DağDağ

Cemil Cemil 
TugayTugaySüleyman Süleyman 

ElbanElban
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Atilla Çakır

Huzur

atilla77@yahoo.com

Ne içindeyim “huzurun”, ne de büs-
bütün dışında…

Ahmet Hamdi Tanpınar’ın ilk 
romanı olan Huzur, 1948 yılında Cumhuriyet 
Gazetesinde tefrika edilmiş olup hemen ertesi 
yıl yayınlanmıştır.Yazar Mehmet Kaplan bu 
eser için ön sözünde eserin zor anlaşılır bir 
yapısı oluğunu, ama her sayfasının dolu dolu 
olduğunu belirtir.

Ben de romanı okurken dönem dönem 
dikkatimi toplamakta zorlansam da kitap bit-
tiğinde büyük bir işi başarmış olmanın verdiği 
kıvanç duygusu ile doldum. 

Eser 4 bölümden oluşmaktadır. Her bölüm 
farklı kişileri anlatsa da bölümler tamamen 
birbiriyle bağlantılı şekilde ilerlemektedir. İlk 
bölümde İhsan, ikinci bölümde Nuran, üçüncü 
bölümde Suat ve dördüncü bölümde Mümtaz 
anlatılır. Berna Moran’a göre İhsan sıkıntıyı, 
Nuran neşeyi, Suat melankoliği, Mümtaz ise 
daha çok sıkıntıyı temsil etmektedir.

Romanda asıl karakterimiz Mümtaz ve 
vuslata eremediği aşkı Nuran’dır. Her ne 
kadar olaylar Mümtaz ve Nuran’ın çevresinde 
geçiyor olsa da Ahmet Hamdi Tanpınar aslın-
da bir İstanbulhikayesi; bir Türkiye gerçeğini 
kaleme almıştır. Öyle bir eser tahayyül edin 
ki, ana karakterler bu eserin ana konusu 
olmasın ki, Ahmet Hamdi Tanpınar bunu 
başarmıştır.

Kahramanlarımız sıradan halktan değildir. 
Bilgili ve kültürlü kişilerdir. Roman boyunca 
okuduğumuz tartışmalar bu nedenle kuşak 
çatışmasından değil, dünya görüşü ayrılığın-

dan kay-
naklanır. 
Bahsedilen 
kişilerin 
tamamı 
dönemin 
bunalımını 
derinden 
hisseder ve 
bu durum 
okuyucuya 
hissettirilir. 
Tanpınar, 
“Huzur” ro-
manında yer 
alan Müm-

taz ve İhsan karakterleriyle Türk aydınlarının 
durumunu anlatmaya çalışmıştır.Özellikle 
eski-yeni karşılaştırması dikkatle okunmalıdır.

Eserde resim, müzik, Boğaziçi, İstanbul, 
aşk, dostluk, akrabalık ve yakın tarih ele 
alınmıştır. Tanpınar, Osmanlı’dan Cumhuri-
yete geçiş sürecini yaşamış ve eserinde de bu 
geçişin sancılarını yansıtmıştır. Eserin dilinin 
ağır ve ağdalı olmasının, cümlelerinin uzun 
ve karmaşık olmasının sebeplerinden birisi de 
hocasıYahya Kemal’den çok fazla etkilenmiş 
olmasıdır. İhsan’ın Yahya Kemal; Mümtaz’ın 
da yazarın kendisi olduğu düşünülmektedir.

Huzur romanındaki öyküleyici ve be-
timleyici anlatım eserin geneline hakimdir. 
Olaylar Mümtaz’ın ağzından ve onun duygu 
süzgecinden geçtiği şekilde okuyucuya 
anlatılır. Yazar Türk edebiyatında o dönem 
için yeni bir teknik olan Bilinç Akışı yön-
temini kullanarak zor bir yolu tercih etmiştir. 
Bilinç Akışı karakterin düşünme eylemini 
olduğu gibi aktarmaya çalışan bir tekniktir. 
Bu tekniğin üstadı Ulysses romanı ile James 
Joyce’tur. Oğuz Atay’ın Tutunamayanlar’ı da 
Türk edebiyatında bu konuda en üst sırada yer 
alır. Bu bir okuma tavsiyesidir.

Huzur romanında aslında iç içe geçmiş 
zaman dilimleri bulunmaktadır. Roman bir 
günlük bir zaman dilimini ele alsa da geriye 
dönüşlerle beraber bir yıla yayılan olaylardan 
bahseder.Olaylar herhangi bir coşku veya 
heyecan olmaksızın yoğun duygular eşliğinde 
okuyucuya aktarıldığı için sürükleyici bir eser 
değildir. Karmaşık aşk ve musiki tasvirleri 
dikkati toplamayı kısmen zorlaştırsa da 
Raskolnikovvari derinlemesine duygu ve 
düşünce aktarımı ile başarılı bir eserdir.

Romanın ismi her ne kadar “Huzur” olsa 
da romanda hakim olan asıl duygular te-
dirginlik, huzursuzluk, korku, karamsarlık, 
bunalımlar, melankoli ve kalp kırıklığıdır. Bu 
hissiyatlar romanda iç monolog ve tasvirler-
le yansıtılmıştır.Berna MoranHuzur’un ana 
fikrini şu şekilde ortaya koyar: 

“Huzur’daki anafikri kısaca ortaya koymak 
istersek, birtakım değerler arasındaki çatış-
mayı sergilemek ve bu çatışmanın yarattığı 
bunalımı Mümtaz’ın kişiliğinde dile getirme-
ktir diyebiliriz. Yani, estetik değerlerle so-
syopolitik değerlerin, ya da romandaki somut-
laşmış şekliyle, Mümtaz’ın kişisel mutluluğu 
ile toplumsal sorumluluğunun çatışması.”

Kendisi de başarılı bir şair olan Tanpınar 
eserinde birçok şarkı ve şiire de yer vermiştir. 
Esprili anlatımları okuyucuyu gülümsettiği 
gibi bugünün de derdi olan bazı konular ile 
bizleri hüzünlendirir. 

Sonuç olarak eseri pek beğendim, puanım 
8.

Kalın sağlıcakla.

Çiçekçiler, ekmek teknelerinin yenilenmesini istiyor 

‘Kötü tezgahlar‘Kötü tezgahlar
satışları azaltıyor’satışları azaltıyor’
İzmir’de yıllardır çiçekçilik yapan Hüseyin Çelik, seyyar tezgahların satış için elverişli 
olmadığını belirtirken, İzmir Çiçekçiler Esnaf Odası Başkanı Kazım Kış ise, tek tip tezgahlar
 için Tunç Soyer döneminde imzalanan protokolün hayata geçirilmediğini söyledi

İzmir’in Alsancak mevkiinde 30 yıldır 
ailesi ile birlikte çiçekçilik yapan 
Hüseyin Çelik, İzmir’de çiçekçilik 

mesleğini anlattı. Çelik, satışların son 
dönemde oldukça düştüğünü belirterek, 
mesleğin içerisinde pek çok usulsüzlük 
yapıldığını, belediyelerin ise çiçekçilerin 
satış yapabilmesi için uygun koşulları 
sağlamadığını belirtti.

Yaz kış demeden tezgahını kurduğunu 
söyleyen Çelik, Alsancak’ta kendisi gibi 
tezgahta çiçek satan 6-7 kişi daha olduğu-
nu belirterek, dışarıda ve zor şartlarda 
çalıştıklarını kaydetti. Kendi-
lerinin İzmir Çiçekçiler 
Esnaf Odası’na kayıt-
ları bulunduğunu ve 
vergilerini düzenli 
olarak ödediklerini 
belirten Çelik, “Biz 
30 yıldır burada bu 
işi yapıyoruz. Vergi 
veriyoruz, odamıza 
kayıtlıyız. Ancak mev-
cut ekonomi nedeniyle 
bu sıralar satışlarımız düştü. 
Tezgahımı her sabah yeniden 
taze çiçeklerle düzenliyor, her akşam da çi-
çeklerimi arabama yükleyip götürüyorum. 
Ancak tezgahımın hali ortada. Oradan 
buradan toplanan masalar ve tezgahlarla 
ayakta duruyorum. Burada benim gibi 
satış yapan birçok arkadaşım da böyle. 
Tunç Soyer zamanında, odamız ile birlikte 
bir anlaşmaya varılmış ve bu tezgahların 
tek tip olacağı yönünde bilgi verilmişti. 
Ancak maalesef hiçbir şey yapılmadı. 

Gerek çiçeklerimizi ko-
ruyacak, gerekse bizleri 
soğuktan koruyacak bir 
tezgah alanımız yok. 
Örneğin geçen hafta 

satış yaptığım sırada pos 
cihazım çalındı. Bir hafta-

dır bununla uğraşıyorum. Bu 
tezgahların görüntüsünün de hiç 

hoş olmadığının farkındayız. Sonuçta 
oldukça göz önünde bir yerdeyiz, buradan 
yabancılar geçiyor, insanlar çiçek almak 
istemiyor. Ancak elimizden bir şey gelmi-
yor. Yeni tezgahlar alıp koysak Zabıta gelip 
uygun bulmadığını kaldırtıyor. Çiçekleri 
muhafaza etmek için önceleri bir dolabım 
vardı uygun bulunmadı ve kaldırıldı. Zor 
şartlarda çalışıyoruz” dedi.

İzmir Çiçekçiler Esnaf Odasına kayıtlı 
37 seyyar stant olduğunu ve buralarda satış 

yapan çiçekçilerin vergilerini, oda aidatları-
nı ödediklerini ve BAĞKUR’lu olduklarını 
belirten İzmir Çiçekçiler Esnaf Odası 
Başkanı Kazım Kış, eski tip tezgahların 
oldukça kullanışsız ve kötü bir görüntü 
yarattığını kaydetti. 

“Protokol imzaladık”
Geçmiş dönemde bu tezgahlarla ilgili 

Tunç Soyer ile görüşmeleri olduğunu belir-
ten Kış, “Önceki dönem İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanımız Tunç Soyer ile bu 
konuda görüşmeler yaptık. Görüşmelerde 
bu tezgahların tek tip ve İzmir vizyonuna 
yakışır bir görsellikte olması gerektiğini 
söyledik. Bu tezgahlarda satış yapacak 
çiçekçiler, ambalajlama ve satışını yapa-
bilsin demiştik. Bununla ilgili bir proje de 
yaptık. Kendileri bu projeyi ‘Biz yapalım’ 
dediler. Biz bunu kabul ederken bir tek 

şartımız vardı, bunun yapılacağı tezgahın 
işletmecileri mutlaka odamıza üye olacaktı. 
Bunu da kabul ettiler. Tüm bu görüşmeler 
sonrasında biz protokolümüzü imzaladık. 
Tüm bu isteklerimiz kabul olup, protokol 
imzalandıktan sonra ise bizi ekarte ettiler 
yani hiçbir şey yapılmadı” ifadelerini 
kullandı. 

Karşıyaka’da uygulanıyor
Karşıyaka’da çiçekçiler için Karşıyaka 

Belediyesi tarafından kurulan stantlar 
olduğunu kaydeden Kış, “Karşıyaka’da bu 
stantlar odaya kayıtlı. Her yıl belediye oda 
kayıt belgelerini kontrol ediyor. Çok güzel 
bir uygulama. Ancak Konak ve Karabağ-
lar’da bu durum içler acısı. Yıllardır beledi-
yelere yazılar yazıyoruz ama hiçbir dönüş 
alamıyoruz” dedi.

Çınarlı Bölgesi’nde bulu-
nan mezatlarda, vergi levhası 
olmayan kişilere çiçek satışını 
yasaklatmaya çalışsalar da 
başarılı olamadıklarını kayde-
den Kış, “Çınarlı Bölgesi’n-
deki mezatlarda vergi levhası 
olmayan kişilere satışı yasak-
lattık. Ancak orada satış ya-

panlar da ‘Biz parayı verene 
çiçeği satarız” diyorlar. 

Bu yüzden oraya 

cebine 500 TL koyup giden 
de çiçek alabiliyor. Sonra bu 
çiçekleri Kordon’da satıyorlar. 
Bunun önüne geçemiyoruz. 
Zaten burada satış yapanların 
da neredeyse hepsi akraba. 
Birini tespit etsek başkasına 
parayı verip yine çiçeğini öyle 
ya da böyle alıyor. Bunun 
önüne biz geçemiyoruz, yetki-
lilerin konuyla ilgilenmelerini 
istiyoruz” diye konuştu. 

“Yasak koyduk, yine başaramadık”

İNGİLİZ The Times gazetesinin, 
Muğla’nın Fethiye ilçesini ekimde 
plaj tatili için dünyanın en iyi 
destinasyonları arasında 
üçüncü sırada göster-
mesinin, bölgeye gelen 
İngiliz turist sayını arttırması 
bekleniyor.

Türkiye Otelciler Fede-
rasyonu Başkan Yardımcısı 
ve Fethiye Otelciler Birliği Başkanı 
Bülent Uysal, muhabirine, haberin 
sektör temsilcileri tarafından sevinçle 

karşılandığını söyledi.
Fethiye’nin birinci olması 
gerektiğini düşündükle-

rini ifade eden Uysal, 
“Fethiye doğası, tarihi 
ve plajlarıyla Avrupa’nın 

en güzel destinasyonu 
olabilecek konumda. Ha-

berin çıkması eylül ve ekim 
döneminde yurt dışından 

gelecek misafirlerimize ivme 
kazandıracaktır. Tesislerimizin doluluk 
yüzdelerini de arttıracaktır.” dedi. 

Bölgenin ana pazarının İngiltere oldu-
ğunu ve gelen turistlerin yüzde 60’ını 
İngilizlerin oluşturduğunu vurgulayan 
Uysal, “İngiltere’de böyle bir haberin 
yayınlanması gelecek yıllardaki erken 
rezervasyonlarımızı artıracaktır. Sektör 
için 2025 yılına olumlu yönde etki ede-
cek bir haber.” değerlendirmesini yaptı.

Ölüdeniz Mahallesi’ndeki Kum-
burnu Plajı’nın işletme müdürü Burak 
Ardahan ise haberin Fethiye ve ülke 
turizmi için gurur verici olduğunu 
belirtti. AA

Fethiye, daha çok Fethiye, daha çok 
İngiliz turist İngiliz turist bekliyorbekliyor

The Times 
gazetesinin, 
Fethiye’yi plaj tatili 
için dünyanın en iyi 
bölgeleri arasında 
göstermesiyle, 
ilçeye gelen İngiliz 
turist sayısında 
artış yaşanması 
bekleniyor

ÖZEL

Murat Ervin
HABER

TÜRK savunma sanayisi bünyesinde geliştirilen ve seri 
üretim aşamasına gelen FPV kamikaze dron AZAT, saha 
testiyle 4 ülkeden heyetlerin karşısına çıktı.

Son dönemde farklı muharebe sahalarında kullanım 
örnekleri görülen FPV (First PersonView) dronlar, pilotun, 
dronun kamerasından gerçek zamanlı olarak aldığı görün-
tüyü bir sanal gerçeklik gözlüğü ya da monitör aracılığıyla 
izleyerek hava aracını yönlendirmesine imkan veriyor. 
FPV dronlar, pilotun sanki dronun içindeymiş gibi uçma 
ve kullanma deneyimi yaşamasına olanak sağlıyor. Pilotlar 
bu sayede dronla hassas manevralar yapabiliyor, engellerin 
arasından kolayca hareket edebiliyor.

İnsansız hava aracı üreticilerinden Robit Teknoloji, 
bir süredir kamikaze yeteneğine sahip dronlara yönelik 
çalışmalar yürütüyor. Bu çalışmalar sonunda, AZAT FPV 
kamikaze dron seri üretime hazır hale getirildi.

Robit Teknoloji, talepleri dikkate alarak 4 ülkeden 
heyetlerin katılımıyla teknoloji gösterimi gerçekleştirdi. 
Operatör tarafından gözlükle kontrol edilen AZAT, belirle-
nen hedeflere ulaşıp üzerindeki patlayıcıları aktifleştirerek 
görevini başarıyla tamamladı. AA

Kamikaze dron
AZAT göreve hazır

Kazım Kazım 
KışKış

Hüseyin Hüseyin 
ÇelikÇelik

Bülent Bülent 
UysalUysal



23 Eylül Pazartesi günü Gürsel Aksel’de-
Kayserisporu konuk edecek Göztepe’nin 
Sportif Direktörü Ivan Mance kulübün 

sosyal medya sayfalarına değerlendirmelerde 
bulundu. Kulüpte 2 yıldır görevde olduğunu 
belirten Hırvat spor adamı, “Harika yolculu-
ğumuz var. İki yıl boyunca taraftarımız, kulüp 
çalışanlarımız, İzmir medyası, yöneticilerimi-
zin katkılarıyla bir şeyler inşa etmeyi başardık, 
ilk hedefimiz olanSüper Lig’e çıkmayı 
başardık. Harika bir sezon geçirdik. Özellikle 
çocuklarımız için sonsuza kadar kalacak bazı 

anılar oluşturduğumuzu düşünüyorum” dedi.

İlk bölüm başarılı
“Projemizin ilk bölümünü başarıyla bitir-

dik, bunun için mutluyum” diyen IvanMance 
Göztepe’yi ait olduğu, hak ettiği yere getiriyo-
ruz. Göztepe kesinlikle Süper Lig’e ait. Şimdi 
ise geleceğe bakıyoruz. Gelecekte daha büyük 
işler başarabileceğimize inanıyoruz, inanıl-
maz bir oyuncu grubuyla takımı Süper Lig’e 
geri getirdik. Geçen sezonki takımın yarısını 
koruyarak yeni bir takım kurduk. Takımın 

felsefesine uyacak yeni oyuncular dahil 
ettik” ifadelerine yer verdi,”Göztepe’ye 
saygı duymak ve yeşil sahada büyük 
hayaller peşinde koşmak 
en baştaki amacımız. 
Bu yönde istediğimiz 
pozisyonlara birkaç 
oyuncu ekledik. Bence 
takımımız şu an yazın ba-
şındaki durumundan 
daha güçlü” diye 
konuştu. DHA

Kulübün sosyal medya sayfalarına 
değerlendirmelerde bulunan Göztepe 

Sportif Direktörü Ivan Mance “2 
yılda hep birlikte bir şeyler inşa 

etmeyi ve ilk hedefimiz olan 
Süper Lig’e çıkmayı başardık. 

Göztepe’yi ait olduğu, hak 
ettiği yere getiriyoruz ve 
gelecekte daha büyük 

işler başarabileceğimize 
inanıyoruz” dedi

Mance, 
taraftar gön-

derdiği mesaj-
da “Öncelikle 

herkesten bir daha 
taraftarımız olmadan 

maç oynamamızı rica 
ediyorum. Göztepe’nin kimliği ve 
asıl gücü stadyum dolu olduğunda 
ortaya çıkıyor. Gerçekten de stadyu-

mumuzdaki de-
neyim futbol 
dünyasında 
elde edebile-

ceğiniz en iyi 
deneyimlerden 

biri. Taraftarlarımız-
dan bize destek olmalarını 
ve arkamızda durmalarını 
istiyoruz” dedi. 

SportRepublic 
şirketi ve Onursal Başkan 

Mehmet Sepil’den çok 
büyük destek gördüklerini 
belirten IvanMance, “Böyle 

bir yönetimle çalışmak benim 
için gurur. Bu yüzden muhteşem 

taraftarımızla birlikte yeni bir tarih 
yazabileceğimize ve sezonda harika şeyler 

yapabileceğimize inanıyorum. 
Ancak bu kolay olmayacak. Biz 

kendimize inanıyoruz. Biz 
sadece Göztepe’ye odaklandık. 

İyi bir transfer dönemi 
geçirdiğimizi kanıtlayabil
eceğimizeinanıyorum” 

yorumunu yaptı.

“İyi bir transfer “İyi bir transfer 
dönemi geçirdik”dönemi geçirdik”

“TARAFTARIMIZ “TARAFTARIMIZ 
OLMADAN OLMADAN 

ASLA”ASLA”
UfukUfuk

SarıcawSarıcaw

İzmir’in Sü-
per Lig’deki Sarı-Kır-

mızılı temsilcisi Göztepe’nin 
ileri uç oyuncularından Kubilay 

Kanatsızkuş, sol ayak bileğindeki 
bağ yaralanması nedeniyle kulüp 
doktoru Prof. Dr. Emin Bal tara-

fından ameliyat edildi. Kubi-
lay’ın tedavi sürecinin 3 ay 

sürmesinin beklendiği 
açıklandı.

Kubilay
 3 ay yok

‘HAK ETT‘HAK ETTiiGGiiMMiiZZ
YERE GELYERE GELiiYORUZ’YORUZ’

20 EYLÜL 2024 CUMA

3 PUAN3 PUAN
Bodrum’da hedef deplasmandaBodrum’da hedef deplasmanda

SÜPER Lig’de geçen hafta evinde 
Başakşehir’e 1-0 kaybedip düşme hattına 
giren Bodrum Futbol Kulübü, bugün 6’ncı 
hafta müsabakasında Hatayspor’a konuk 
olacak. Mersin Stadı’nda Ümit Öztürk’ün 
düdük çalacağı karşılaşma saat 20.00’de 
başlayacak. Yeşil-Beyazlılarda Başakşehir 
maçında kırmızı kart gören Fredy ile sakat-
lığı süren Süleyman forma giyemeyecek.

Geride kalan 5 karşılaşmada 4 yenilgi 
ve 1 galibiyet alabilen Bodrum FK’nınTek-
nik Direktörü İsmet Taşdemir, Hatayspor 
karşısında mutlak 3 puan hedeflediklerini 
söyledi. Zorlu bir maça çıkacaklarını 
belirten Taşdemir, “Oyun olarak iyi bir se-
viyedeyiz. Bu seviyeyi daha da yukarılara 
çıkaracağız. Hatayspor maçında da iyi bir 
futbol ve sonuç bekliyoruz” dedi.DHA

TFF 2. Lig ekiplerinden Altınordu’nun 
yeni transferlerinden Yusuf Şahin Örnek 

ve Bahattin Karahan, hafta 
sonu deplasmandaKırkla-

relispor’u mağlup edip 
çıkışlarını sürdürmek 
istediklerini söyledi.İz-
mir ekibi, pazar günü 
oynayacağı karşılaş-

manın hazırlıklarına 
Torbalı Metin Oktay 

Yerleşkesi’nde yaptığı 

antrenmanlarla devam ediyor.
Kırmızı-Lacivertlilerin sezon başında 

kadrosuna dahil ettiği Yusuf Şahin Örnek, ilk üç 
haftada 7 puan topladıklarını hatırlatarak, “Takım 
olarak iyi gidiyoruz. Hafta sonu deplasmanda 
maçımız var. Deplasman maçları zor oluyor 
ama biz iyi çalışıp o deplasmandan üç puan alıp 
yolumuza devam ederiz” dedi.Altınordu’nun bir 
başka yeni transferi Bahattin Karahan da “Üç 
haftada 7 puan aldık. Hafta sonunda maçımızı 
kazanıp yolumuza devam etmek istiyoruz” diye 
konuştu. HABER MERKEZİ

Altınordu cıkısınıAltınordu cıkısını
sürdürmek istiyorsürdürmek istiyor

IvanIvan
ManceMance

MehmetMehmet
SepilSepil

İsmetİsmet
TaşdemirTaşdemir

OlcayOlcay
ŞahanŞahan


